

音樂薈萃・學校創藝作品 2026 (中學)

GalaMusica・School Creative Works 2026 (Secondary)

聲明及同意書 Declaration and Consent Form

(這部分須由每位作曲學生及其家長／監護人填寫)
(This part should be filled in by each student composer and his/her parent/guardian)

致教育局：

我們聲明遞交之作品是原創作品，沒有抄錄他人的著作或意念（包括以人工智能軟件生成的作品），以視為自己的作品。如在創作過程中曾使用人工智能工具或其他參考資料，我們已於背頁「參考資料」欄清楚標明所抄錄或引用的資料並列明出處。我們明白我們需要承擔任何因侵權行為而引發的法律責任。同時，我們授權教育局以任何形式編輯、修改、出版、使用及展示作品，以作教育及／或宣傳用途，並有執行上述行動的最終決定權，惟作品的版權仍屬作曲學生。

To: Education Bureau

We hereby declare that the composition submitted is an original work. We did not copy others' words or ideas, including those generated using Artificial Intelligence (A.I.) tools, and present them as our own. If any A.I. tools or reference sources were used during the creation process, we have clearly identified the quotes or references and properly acknowledged the sources in the "References" section on the back page. We understand that we are liable for any legal action against us caused by any copyright infringement. Moreover, we authorise the Education Bureau the right to edit, modify, publish, use and display our entry in any form for educational and/or publicity purposes. We understand that the Education Bureau has the final decision of the above actions, but the student composer still owns the copyright of the composition.

學生姓名：

Name of Student: _____

家長／監護人*姓名：

Name of Parent/Guardian*: _____

學生簽署：

Signature of Student: _____

家長／監護人*簽署：

Signature of Parent/Guardian*: _____

學生聯絡電話：

Contact No. of Student: _____

日期：

Date: _____

學生電郵：

Email Address of Student: _____

*請刪除不適用的項目。 *Please delete as appropriate.

學校名稱 Name of School: _____

負責教師姓名：

Name of Teacher-in-charge: _____

負責教師聯絡電話：

Contact No. of Teacher-in-charge: _____

負責教師電郵 Email Address of Teacher-in-charge: _____

參考資料

References

我們參考／運用了以下資料，包括人工智能工具：

We have consulted/used the following reference sources, including Artificial Intelligence (A.I.) tools:

參考資料類型 (例如：書籍與期刊、互聯網、 人工智能與生成式人工智能 工具等) Type of reference sources (e.g., books and periodicals, the Internet, A.I. and generative A.I. tools, etc.)	參考資料的標題／ 名稱／網站 Title / name / website of the reference sources	描述參考資料(例如：人工智 能與生成式人工智能工具) 在本原創作品中的運用 Descriptions of the use of reference sources (e.g., A.I. and generative A.I. tools) in this original work